
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego 
Rady Gminy Suchy Las 
z dnia 05.12.2024 roku. 

 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji. 
3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad. 
5. Procedowanie projektu budżetu na rok 2025.  
6. Sprawy bieżące. 
7. Wolne głosy i wnioski. 
8. Zakończenie posiedzenia. 

 
Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca S. Sawińska otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości 
oraz stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia 
został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 5. 
Skarbnik M. Wojtaszewska poinformowała o tym, że wpłynęły dwa wnioski do wydatków, które 
nie wygasają z upływem roku budżetowego - zadania majątkowe: 

• Suchy Las - rozbudowa remizy OSP o 1 boks garażowy, niezapłacona jeszcze kwota 
31 611 zł, 

• Chludowo - remont podjazdu do ośrodka zdrowia, kwota 49 tys. zł. 
Skarbnik poinformowała również, że w autopoprawce nr 2 znalazło się również Zielątkowo – teren 
zielony na kwotę 197 tys. zł.  
Pani skarbnik wymieniła autopoprawki - zadania, które radni wprowadzili na komisji dwa dni 
wcześniej i dodała, że w zadaniu Złotniki- budowa oświetlenia w ul. Spacerowa, Olchowa  
i Pagórkowa jest inna kwota, ponieważ nie można dołożyć tylko 40 tys. zł (w budżecie jest  
140 tys. zł, a z informacji od kierownika BI z kosztorysu wynika 468 800 zł). Różnica znalazła się  
w autopoprawce.  
Powyższa informacja o kosztorysie na oświetlenie wywołała u członków komisji duże zdziwienia.  
Skarbnik odczytała mail od kierownika BI informujący o kosztach budowy oświetlenia dla 
poszczególnych ulic.  
Radna J. Radzięda i radny G. Słowiński zapytali, czy nie można zaoszczędzić i mieć jeden projekt, 
jedną umowę i jeden nadzór na wszystkie trzy ulice? 
Radni zdecydowali, że dodają przy tym zadaniu 60 tys. zł zgodnie z ustaleniami z poprzedniego 
posiedzenia (do kwoty 200 tys. zł).  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska odczytała stanowisko Wójta wobec nieuwzględnienia opinii komisji 
stałych  Rady Gminy Suchy Las: 

• Golęczewo- budowa ul. Wodnej 150 tys. zł  
Stanowisko NEGATYWNE - ulica o różnorodnej nawierzchni- trudności z utrzymaniem  

• Straż Gminna- zakup samochodu 130 tys. zł  



Stanowisko NEGATYWNE - zmniejszenie kwoty do 100 tys. zł , lub wynajem ok 40 tys. 
rocznie na okres 3 lat 

• Chludowo- projekt i wykonanie operacji skablowania linii SN na terenie planowanym pod 
centrum rekreacyjno-sportowe przy ul. Dworcowej 300 tys. zł  
Stanowisko Negatywne- wykonano już koncepcję i projekt jest na ukończeniu 

• Złotniki-koncepcja zagospodarowania stadionu Złotniki 300 tys. zł  
Stanowisko Negatywne- propozycja zmiany nazwy zadania poprzez dopisanie „ wraz  
z adekwatnym układem komunikacyjnym” 

• Biedrusko- wykonanie dokumentacji projektowej oraz zagospodarowanie dz. Nr 50/5 
"przystanek Biedrusko" 70 tys. zł  
Stanowisko Negatywne- specjalne był zmieniany mpzp, aktywizacja sportów wodnych 

• Zakup usług związanych z promocją gospodarczą Gminy Suchy Las (zmniejszenie kwoty 
do 200 tys. zł) 200 tys. zł  
Stanowisko Negatywne 

• Reklamy i publikacje w mediach 140 tys. zł  
stanowisko Negatywne 

• Materiały promocyjne 40 tys. zł  
Stanowisko Negatywne 

• Promocja gminy przez eventy 25 tys. zł  
Stanowisko Negatywne 

• Zakup samochodu do realizacji zadań z zakresu ochrony środowiska 130 tys. zł 
Stanowisko NEGATYWNE - zmniejszenie kwoty do 100 tys zł , lub wynajem ok 40 tys. zł 
rocznie na okres 3 lat 

• Zachowanie dziedzictwa kulturowego remiza Golęczewo  
stanowisko w części POZYTYWNE, bo w autopoprawce nr 3 wójt zaproponował 
pozostawić 150 tys. zł na projekt. 

 
Skarbnik M. Wojtaszewska wymieniła zadania z nowych wydatków, które nie znalazły  
się w autopoprawce: 

• Suchy Las- rozbudowa o jeden boks garażowy wraz z połączeniem funkcjonalnym 
istniejącej remizy 500 tys. zł. 

 
Radny G. Słowiński nawiązując do dwóch wniosków o których mówił na poprzednim posiedzeniu 
komisji: 
• Złotniki – projekt i budowa wyjazdu z ul. Lazurytowej na ul. Obornicką,  
• Złotniki – wykonanie projektu szkoły podstawowej wraz z uzyskaniem pozwolenia  
na budowę oznajmił, że rezygnuje z ul. Lazurytowej (odbędzie się spotkanie z BGR) i pozostaje 
przy drugim wniosku w nowych wydatkach na kwotę 150 tys. zł. Zamiast ul. Lazurytowej radny 
poprosił o wpisanie zadania:  

• Złotniki – modernizacja ogrzewania w świetlicy osiedlowej wraz  
z doposażeniem budynku świetlicy – 50 tys. zł. Radny wskazał źródło finansowania,  
a jednocześnie cięcie: (00:25) 754 75416 4010 straż gminna – wynagrodzenia osobowe 
pracowników (- 200 tys. zł).  



Przewodnicząca S. Sawińska dodała, że w straży gminnej są wolne dwa etaty i w związku z tym 
jest przestrzeń, by dokonać ścięcia i zapytała członków komisji o postępowanie z przystanią  
w Biedrusku.  
Przewodnicząca S. Sawińska poinformowała, że w celu zabezpieczenia finansowania dla 
omawianych zadań należy ze straży gminnej ściąć 275 tys. zł.  
 
Radna M. Weymann przypomniała, że w chwili obecnej trwa nabór na stanowisko strażnika do 
straży gminnej.  
 
Za ścięciem kwoty 275 tys. zł w 754 75416 4010 straż gminna – wynagrodzenia osobowe 
pracowników głosowano jednogłośnie. 
 
Wniosek: Złotniki – modernizacja ogrzewania w świetlicy osiedlowej wraz z doposażeniem 
budynku świetlicy – 50 tys. zł został przyjęty jednomyślnie. 
Radny G. Słowiński omówił wniosek informując, że jest on prośbą od przewodniczącego zarządu 
osiedla i zapewnił, że w tej sprawie porozumie się z opiekunem świetlic ze strony urzędu.  
 
Wniosek: Złotniki – wykonanie projektu szkoły podstawowej wraz z uzyskaniem pozwolenia na 
budowę – 150 tys. zł został przyjęty jednomyślnie.  
Radna J. Pągowska zaproponowała, aby nazwa zadania brzmiała tak, jaka widnieje w roku 2024.  
 
Radny M. Wojtyna zapytał, czy jeśli nie był złożony wniosek o doświetlenie jednej z ulic  
w Chludowie, to czy radni są w stanie coś z tym zrobić? 
Radna J. Pągowska odpowiedziała, że brak jest wskazania źródła finansowania.  
Radny M. Wojtyna złożył wniosek o doświetlenie ulicy w Chludowie wskazując źródło 
finansowania w kwocie 28 tys. zł z wolnych środków. 
Radna J. Pagowska poinformowała, że nie ma wolnych środków.  
Radny M. Wojtyna wycofał swój wniosek.  
 
Radna J. Pągowska poprosiła, aby w 754 75412 6060 dopisane zostało do pralnicy odzieży 
roboczej  - OSP Golęczewo.  
Radna J. Radzięda zapytała skąd zmiana frontu gminy jeśli chodzi o zasadność zakupu  
w 754 75412 6060? Co się nagle zmieniło, że urządzenie stało się potrzebne? 
Skarbnik M. Wojtaszewska odpowiedziała, że nie ma wiedzy na ww. temat.  
 
Radny G. Słowiński poinformował, że ma wniosek do treści samej uchwały.  
 
Radna J. Radzięda zaproponowała zdjęcie zadania 754 75412 6060 pralnica odzieży roboczej  - 
OSP Golęczewo i ewentualnie wójt poda to do kolejnej autopoprawki. 
 
Radny G. Słowiński zawnioskował, aby w treści uchwały budżetowej na rok 2025 § 17 p. 4  
pp. b) brzmiał następująco: przeniesieniach w planie wydatków między paragrafami i rozdziałami 
w ramach działu pomiędzy zadaniami majątkowymi do kwoty 10 tys. zł.  
Wniosek został przyjęty 5 głosami za, 1 głos przeciw, 1 osoba wstrzymała się od oddania głosu.  
 



Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Suchy Las na 2025 rok. 
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem omówionego projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu Gminy Suchy Las na 2025 rok (z autopoprawkami i wnioskami) głosowano 
jednomyślnie.  
 
Skarbnik M. Wojtaszewska został poproszona o przesłanie członkom komisji aktualnej wersji 
WPF po wprowadzeniu wszystkich omawianych zmian.  
 
Za pozytywnym zaopiniowaniem omówionego projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2025 – 2051 (z zaproponowanymi zmianami) 
głosowano jednomyślnie. 
 
Ad. 6 – 7. 
Członkowie komisji omówili plan pracy komisji na rok 2025.  
 
Radna J. Pągowska nawiązując do uchwalonego regulaminu poczekalni na dworcach 
poinformowała, że jeżeli nie będzie on zmieniony w grudniu, to wydział NPP nie będzie mógł 
podpisać umowy (mimo, że z-ca wójta I. Ciok na komisji mówiła, że nie będzie to miało znaczenia 
w kwestii podpisania umowy). 
Radna J. Radzięda zaproponowała, aby pani z-ca wójta w ramach pokuty (skoro mówi bez 
zastanowienia) otwierała poczekalnie do czasu zaktualizowania regulaminu. Może wówczas pani 
Ciok zacznie brać odpowiedzialność za to co mówi, co robi i za to, czego nie wykonuje.     
Radna M. Weymann poinformowała, że propozycją wydziału NPP jest to, aby nie wpisywać  
w regulaminie godzin otwarcia poczekalni. Godziny będą podane w zarządzeniu wójta.  
Radny R. Banaszak wyraził obawę, że usunięcie godzin z regulaminu spowoduje nieotwieranie 
poczekalni w ogóle i zaznaczył, że rada nie ma żadnej kontroli nad treścią zarządzeń wójta. Radna 
J. Radzięda dodała, że przez dobre pół roku kluczową sprawą było to, że w regulaminie muszą być 
podane godziny funkcjonowania poczekalni, a teraz okazuje się, że wystarczy podać  
je w zarządzeniu.  
NPP T. Lisowski poprosił, w odniesieniu do wypowiedzi radnego R. Banaszaka, 
o niedemonizowanie i przedstawił stan toalet w Golęczewie zniszczonych przez osoby 
bezdomne.  
Radny G. Słowiński i radna J. Radzięda zapytali, gdzie wówczas byli strażnicy gminni, gdy 
koczowały tam osoby bezdomne?  
Radna J. Pągowska przypomniała, że na dworcach zamontowane są kamery i dlaczego one nie 
działają? Dlaczego policja nie monitoruje tych dwóch poczekalni? Radna też by nie 
demonizowała, że tych incydentów było tak wiele. Dla radnej oczywistym jest to, że dworce  
i poczekalnie powinny być otwarte 24h.  
Radny R. Banaszak zaproponował, aby w regulaminie dopisać punkt mówiący o tym, że wójt może 
zarządzeniem dokonać zmiany wcześniejszego otwarcia poczekalni.  
Radna J. Pągowska wskazała, że sprawa jest załatwiana od złej strony i zapytała dlaczego 
znalezieniem osoby do otwierania poczekalni zajmowała się radna M. Weymann i sołtys  
K. Kachel, a wydział NPP który odpowiada za takie sprawy o ww. potrzebie nie wiedział,? To jest 
paranoja.  



NPP T. Lisowski przypomniał, że biorąc pod uwagę godziny w jakich czynna jest poczekalnia brano 
pod uwagę możliwości urzędu w obsłudze poczekalni i straż gminna została zobowiązana do 
wykonywania omawianej czynności. Problem wcześniejszego otwierania był zgłaszany przez 
mieszkańców i rozpatrywany. Na początku roku 2024 wydziałowi NPP nie udało się znaleźć osoby 
chętnej do otwierania poczekalni i nawiązano kontakt z panią Kachel, nie mówię o pani sołtys, 
która otrzymała klucze i może co któryś dzień otwierać poczekalnię wcześniej. Zostało to 
zrobione nieformalnie. Absolutnie nie jest problemem, aby do tematu wrócić, tylko potrzebny jest 
sygnał od kierownictwa. NPP T. Lisowski zacytował notatkę służbową ze spotkania kierownika 
wydziału NPP z z-cą wójta I. Ciok w ww. sprawie: „podczas spotkania z-ca wójta I. Ciok 
jednoznacznie określiła, iż zawarcie umowy przez NPP nie ma być procedowane”.  
Radna M. Weymann poinformowała, że osoba która zgodziła się na wcześniejsze otwieranie 
poczekalni w Golęczewie zajmuje się obecnie świetlicą, więc gmina ma już z nią zawartą umowę 
i przypomniała, że na sesji padła informacja, że niezwłocznie zostanie podpisana umowa z tą 
osobą.  
Radna J. Pągowska zaznaczyła, że w rozmowie z radną M. Weymann wójt wyraził zgodę na 
podpisanie umowy z osobą mogącą otwierać poczekalnię i dodała, że tym bardziej niezrozumiałe 
są informacje przytoczone przez wydział NPP.   
 
Ad. 8. 
Na tym posiedzenie zakończono.  
 
Protokółowała:        Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Sylwia Sawińska 

 


